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Plats och tid  

Bergius, Stationsgatan 12, klockan  13:00-16:30. 

Paragrafer 

272-296 

Justeringsdag  

26 oktober 2021 
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Erik Pelling, ordförande 
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Fredrik Ahlstedt, justerare 
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Lars Niska, sekreterare 
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Närvarande 

Beslutande 

Erik Pelling (S), ordförande 

Fredrik Ahlstedt (M), 2:e vice ordförande, närvarar på distans 

Mohamad Hassan (L), 1:e vice ordförande, närvarar på distans 
Asal Gohari (S), närvarar på distans 
Therez Almerfors (M), närvarar på distans 

Erik Dagnesjö (S), närvarar på distans 
Christopher Lagerqvist (M), närvarar på distans 

Eva Christiernin (S), närvarar på distans 
Ulrik Wärnsberg (S), närvarar på distans 
Stefan Hanna (-), närvarar på distans 

Simon Alm (-), närvarar på distans, §§ 272-285 
Linnea Alm (SD), närvarar på distans, tjänstgörande ersättare §§ 286-296 

Rickard Malmström (MP), närvarar på distans 
Tobias Smedberg (V), närvarar på distans 

Jonas Segersam (KD), närvarar på distans 
Hanna Victoria Mörck (V), närvarar på distans 

Ej tjänstgörande ledamöter 

Simon Alm (-), närvarar på distans, §§ 286-296 

Ej tjänstgörande ersättare 

Maria Patel (S), närvarar på distans 

Mats Gyllander (M), närvarar på distans 
Helena Hedman Skoglund (L), närvarar på distans 

Linda Eskilsson (MP), närvarar på distans 
Madeleine Andersson (M), närvarar på distans 
Pavlos Cavelier Bizas (S), närvarar på distans 

Jonas Petersson (C), närvarar på distans 
Helena Nordström Källström (MP), närvarar på distans 

Karolin Lundström (V), närvarar på distans 
Linnea Alm (SD), närvarar på distans, §§ 272-285 

Eva Moberg (KD), närvarar på distans 
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Övriga närvarande 

Lars Niska, kommunsekreterare 

Övriga närvarande på distans 

Joachim Danielsson, stadsdirektör. Ingela Hagström, utvecklingsdirektör. Ola 

Hägglund, ekonomidirektör. Christian Blomberg, stadsbyggnadsdirektör. Marta Tiberg, 
kommunikationsdirektör. Åsa Nilsson Bjervner, avdelningschef. Christian Dahlmann, 
enhetschef. Lena Grapp, stadsjurist. Isabelle Waldenvik, kommunikatör. Susanne 
Eriksson (S), politisk stabschef. Ida Harju Håkansson (S), Annica Nordin Söderberg (S), 

Sara Hägerström (M), Sara Elingfors (M), Dawn Anthony (V), Nathalie Berggren (L), Stina 
Bergström (MP) och Filip Dumanski (KD), politiska sekreterare. 
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§ 272 

Val av justerare samt justeringsdag 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att utse Fredrik Ahlstedt (M) justera protokollet tillsammans med ordförande 

den 26 oktober 2021. 

 

§ 273 

Fastställande av föredragningslista 
Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att fastställa föredragningslistan med tillägg av beslutsärendet Yttrande över 

laglighetsprövning och informationsärendet Återkoppling av mark- och 

miljödomstolen dom i PFAS-målet, samt 

2. att informationsärendet Uppföljning av HR enligt uppföljningsplanen utgår. 
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§ 274  

Köpeavtal för exploatering med Junior Living 
Gamla Uppsala 21:20 AB avseende del av 
Gamla Uppsala 21:20 

KSN-2021-02326 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna köpeavtal för exploatering mellan Uppsala Kommun och Junior 
Living Gamla Uppsala 21:20 AB (559055-7012) beträffande försäljning av 

fastigheten Gamla Uppsala 53:7 enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun tecknade i februari 2013 ett markanvisningsavtal med Junior Living 

Gamla Uppsala 21:20 AB som förlängts i omgångar. Plan- och byggnadsnämnden 
beslutade den 18 april 2018 att anta detaljplanen för Gamla Uppsala 21:20. 

Detaljplanen hade dock överklagats av sakägare och det senaste 

markanvisningsavtalet löpte ut i april 2020 och förnyades aldrig i väntan på att 

detaljplanen skulle vinna laga kraft. Kommunen ska med bolaget teckna ett köpeavtal 

för exploatering.  

Stadsbyggnadsförvaltningen föreslår att fastigheten säljs till Junior Living Gamla 

Uppsala 21:20 AB enligt köpeavtalet i ärendets bilaga 1.  

Beslutsunderlag 

• Mark- och exploateringsutskottets förslag 6 oktober 2021 § 75 

• Tjänsteskrivelse daterad 24 september 2021 

• Bilaga 1, Köpeavtal för exploatering 

• Bilaga 2, Karta 

Yrkande 

Simon Alm (-) yrkar avslag till mark- och exploateringsutskottets förslag. 
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Beslutsgång 

Ordförande ställer mark- och exploateringsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Reservation 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 

motiveringen: 
Köpeavtalet medger byggnation om upp till sex våningar höga bostadshus. Därtill 

kommer den parkyta som idag är på platsen att helt försvinna. Den aktuella platsen är 
ganska mitt i stadsdelen Gamla Uppsala och det är redan en stadsdel som så gott som är 

färdigexploaterad. De få ytor som finns kvar för gemensamma aktiviteter bör finnas kvar i 
synnerhet om kommunen redan är ägaren till en sådan plats. Eftersom kommunen äger 

just den här marken är skadeverkan så långt det är möjligt begränsad på äganderätten 
eller avtalsrätten för kommunens invånare. 

Det är tur att Uppsala kommun är en så pass stor kommun att det finns möjlighet att 

sälja annan kommunal mark eller stötta byggandet av bostäder på ytor som inte ägs av 
kommunen. Det här är en av kommunens begränsade markresurser i aktuellt område, 

men zoomar man ut på kartan ser man gott om goda alternativ för byggande. 

Särskilt yttrande 

Linnea Alm (SD) lämnar ett särskilt yttrande: 

SD vill att Uppsala ska utvecklas varsamt och värna de få grönområden som finns kvar, 

framför allt i Uppsala stad. Särskild hänsyn ska tas till känsliga områden med 
karaktäristisk arkitektur. Nybyggnation ska smälta in på ett naturligt sätt i nuvarande 

bebyggelse för att bygga trivsamma miljöer. Gamla Uppsala är ett område där sådan 

särskild hänsyn ska tas. Förslaget som övriga kommunstyrelsen, förutom Simon Alm (-), 

ställde sig bakom innebär ett sexvåningshus på en av de få grönytor som finns kvar i 
Gamla Uppsala. Nuvarande bebyggelse är till största del villor på max två våningar. Ett 
sexvåningshus med ettor skulle inte passa in, och dessutom riskera att förstöra viktiga 
siktlinjer som är unika för Uppsala. Det hade varit bättre att bygga ettor på annan mark i 

kommunen, lämpligen i område där flerfamiljshus redan är normen, alternativt längs 

befintliga kollektivtrafikstråk för tåg. 
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§ 275  

Förvärv av mark i Bergsbrunna 

KSN-2021-02271 

Undantagen enligt sekretess. OSL 19 kap 3 § 
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§ 276  

Förlängning av samarbetsavtal med 
Mikrofonden i Uppsala län 

KSN-2018-3920 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att uppdra åt kommunledningskontoret att tillsammans med Mikrofonden i 

Uppsala län underteckna en förlängning av samarbetsavtal samt skuldebrev, i 
enlighet med ärendets föredragning, samt 

2. att fastställa nivån på driftstöd till Mikrofonden i Uppsala län till 750 000 kronor 
för 2022 respektive 2023. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun och Mikrofonden i Uppsala län (MFU) har ingått avtal om samarbete 
gällande stöd och finansieringslösningar för aktörer inom den sociala ekonomin, efter 
beslut i kommunstyrelsen i december 2019. Som en del i stödet till MFU har Uppsala 

kommun utställt driftstöd samt ett lån om 10 miljoner kronor för föreningens 
verksamhet. Villkor för lånet regleras i avtal samt tillhörande skuldebrev. Ett av 

villkoren innebär att MFU kan bevilja stöd som belastar kommunens medel fram till 

den 31 oktober 2021. Medel som inte tagits i anspråk ska återbetalas vid årsskiftet.  

Mot bakgrund av tidsfristen föreslås kommunstyrelsen uppdra åt kommunlednings-
kontoret att tillsammans med MFU underteckna en förlängning av avtal och 

skuldebrev med ytterligare två år. Den föreslagna förlängningen innebär att MFU kan 

bevilja ansökningar som belastar kommunens lån till och med den 31 oktober 2023, att 
det första amorteringstillfället sätts till 31 december 2023 samt att avtalet och 

skuldebrevet löper till 31 december 2026. Vidare föreslås avtalet förtydligas gällande 

hur eventuell intjänad ränta som hänförs till kommunens lån ska hanteras. 

Som en konsekvens av förslaget att befintligt avtal förlängs föreslås även att 
Kommunstyrelsen fastställer nivån på kommunens driftstöd till MFU fastställs till  
750 000 kronor per år för 2022 och 2023, det vill säga motsvarande nivå som perioden 
2020 och 2021. 

Inkommen ansökan om driftstöd för 2022–2023 återges i ärendets bilaga 1. 

Befintligt avtal och skuldebrev återges i ärendets bilaga 3 och 4. 
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Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 21 september 2021 § 307 

• Tjänsteskrivelse daterad den 6 september 2021. 

• Bilaga 1, Ansökan om driftstöd för Mikrofonden i Uppsala län 2022. 

• Bilaga 2, Mikrofondens redovisning per 31 augusti 

• Bilaga 3, Samarbetsavtal 

• Bilaga 4, Skuldebrev 

Yrkanden 

Simon Alm (-) yrkar: 

(1) att ärendet avslås, samt 
(2) att Uppsala kommuns engagemang i Mikrofonden i Uppsala län avslutas 

Jonas Segersam (KD) och Fredrik Ahlstedt (M) yrkar, med instämmande från Stefan 
Hanna (-): 

att bara fastställa driftstöd till Mikrofonden i Uppsala län för 2022. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer först Jonas Segersams (KD) ändringsyrkande mot avslag och finner 
att kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer därefter Simon Alms (-) ändringsyrkande (2) mot avslag och finner 

att kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Reservationer 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Christopher Lagerqvist (M) och Jonas 

Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Jonas Segersam (KD) med 
fleras yrkande. 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
motiveringen: 
Modellen är uppenbart ett slöseri på skattemedel och kapitalförstöring samtidigt som 

kommunen tränger sig in i en konkurrenssituation med det privata näringslivet. 

Avkastning på placerat kapital är inte tillfredsställande när nya kapitalinjektioner för 

driften behöver ske årligen uppgående till 7,5 procent av det kapital vi har lånat ut till 
fonden. Det är dålig ekonomi och därmed ett slöseri på skatteresurser.  
Det privata näringslivet kryllar av lånemöjligheter från allt mellan traditionella 
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storbanker till nya nischbanker och nya spännande innovationer såsom digitala 
insamlingar till bra idéer och lån från småsparare till användare utan bank som 
mellanhand. Det saknas inte kapitalförsörjningsalternativ om man har en bra idé i 

Sverige 2021. Det betyder att kommunen gör något som den absolut borde undvika – 
smyga igång olönsam skattesubventionerad konkurrens med näringslivet i den 
finansiella sektorn. 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
motiveringen; 

Jag anser att avtalet enbart ska förlängas ett år och en ordentlig utvärdering innan nästa 
prövning genomförs då driftskostnaderna för fonden är höga. 

Särskilt yttrande 

Linnea Alm (SD) lämnar ett särskilt yttrande: 
SD föreslår i budget för 2022-2024 att kommunens avslutar deltagande i detta projekt. 

Det är orimligt att kommunen ska agera bank åt personer och föreningar som vanliga 
banker inte vill låna ut till, hur behjärtansvärda skälen än påstås vara. 
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§ 277  

Återgång till ordinarie betalningsrutiner för 
företag och organisationer 

KSN-2021-02117 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att från och med 1 januari 2022 upphäva krisledningsnämndens beslut om 

förlängd kredittid på kommunens kundfakturor till 90 dagar och återgå till 30 
dagars kredittid, samt 

2. att från och med 1 januari 2022 upphäva krisledningsnämndens beslut om 

tidigarelagd betalning av kommunens leverantörsfakturor till omedelbart efter 

attest och återgå till betalning på fakturans ordinarie förfallodag. 

Sammanfattning 

Den 20 mars fattade 2020 (§ 4) fattade krisledningsnämnden beslut om ett antal 
åtgärder i syfte att mildra de negativa effekterna för närings- och föreningslivet i 
Uppsala kommun till följd av spridningen av Coronaviruset. Bland annat fattades 

krisledningsnämnden beslut om att förlänga kredittid på kommunens kundfakturor 
samt tidigarelagd betalning av kommunens leverantörsfakturor.  

Kommunstyrelsen beslutade den 22 september 2021 (§ 254) att krisledningsnämndens 

verksamhet som är föranledd av Coronapandemin ska upphöra. Beslutet innebär att 

pågående ärenden där krisledningsnämnd övertagit annan nämnds ansvar återförs till 

ordinarie nämnd. Då samma behov av betalningsrutiner för företag och organisationer 

inte längre bedöms föreligga föreslås kommunstyrelsen fatta beslut om dess 

upphörande. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 5 oktober 2021 § 314 

• Tjänsteskrivelse daterad den 29 september 2021 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma. 
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§ 278  

Gemensam inriktning om vaccination mot 
covid-19 och andra aktiva åtgärder för 
medarbetare 

KSN-2021-02796 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att anta det kommungemensamma ställningstagandet som innebär att vi som 
arbetsgivare förväntar oss att alla medarbetare som kan är vaccinerade mot 

Covid-19, 

2. att medarbetare som arbetar brukarnära inom våra vård- och 
omsorgsverksamheter ska vara vaccinerade mot Covid-19, 

3. att anta principer och inriktning för att, inom ramen för grundlagsskyddet, 
underlätta och möjliggöra för den som är ovaccinerad eller icke fullvaccinerad 
att hålla avstånd till andra medarbetare och brukare. 

Sammanfattning 

Som arbetsgivare har Uppsala kommun ett ansvar för en trygg och säker arbetsmiljö 

för våra medarbetare. Som kommun har vi också ett ansvar att brukare inom våra 
vård- och omsorgsverksamheter inte utsätts för smittrisk. 

Som arbetsgivare bör vi anta att det i varje sammanhang finns ovaccinerade eller icke 
fullvaccinerade medarbetare. Att inte vaccinera sig medför ett individuellt ansvar att på 

andra sätt bidra till att skydda sig själv och sin omgivning, något vi som arbetsgivare 
ska underlätta. 

Generellt och i alla sammanhang gäller att den som är ovaccinerad ska hålla avstånd 
till alla andra. I brukarnära verksamheter inom vård- och omsorg har Uppsala kommun 

ett ansvar gentemot brukaren att tillhandahålla en säker miljö. Därför åligger det 
Uppsala kommun som arbetsgivare att säkerställa att ovaccinerade eller icke 

fullvaccinerade medarbetare inte kommer i nära kontakt med brukare. 

Som arbetsgivare behöver vi därför vidta en rad åtgärder. Syftet är att värna 

säkerheten för våra brukare och smittskyddet men också att säkra en god och säker 
arbetsmiljö för alla anställda. Intresseavvägningar som behöver göras av varje ansvarig 
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chef omfattar smittskyddsåtgärder, medarbetarens integritet och ansvarig chefs 
möjlighet att bemanna verksamheten. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 19 oktober 2021 § 325 

• Tjänsteskrivelse daterad 14 oktober 2021 

• Bilaga 1, PM om vaccination mot Covid-19 och aktiva åtgärder. 

Yrkanden 

Erik Pelling (S), Stefan Hanna (-), Jonas Segersam (KD), Fredrik Ahlstedt (M), Eva 
Christiernin (S) och Therez Almerfors (M) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Simon Alm (-) yrkar avslag till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 

Reservation 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
motiveringen: 

Coronapandemin är nu inne på den senare delen av sitt andra år i Sverige. Den börjar nu 
helt klart att vara inom kontroll, vilket är ett enormt framsteg jämfört med för 15 
månader sedan. Regeringen har därför låtit coronarestriktionerna upphävas helt 

eftersom alla som vill har kunnat ta del av vaccin och bättre behandlingsmetoder finns 

numera jämfört med i pandemins början. 

Stora framsteg har gjorts, även om dessa förvisso inte kan tillskrivas Sveriges regering 
utan primärt länder som USA, Kina, Ryssland med flera som gjorde det möjligt att ta fram 
vaccin på så pass kort tid. 

Den numera dominerande coronavarianten har dock varit besvärligt framgångsrik mot 

vaccinen. Dödligheten mellan vaccinerade och ovaccinerade börjar bli svårare att skilja 
åt i statistiken. Enligt folkhälsomyndigheten under sensommaren/hösten är 79 procent 
fullvaccinerade och 70 procent av dödsfallen i corona sker inom gruppen fullvaccinerade. 
Grupperna skiljer sig åt genom att de fullvaccinerade innehåller en högre andel äldre än 

gruppen ovaccinerade, men å andra sidan har de allra mest sårbara inte vaccinerats alls 

eftersom denna grupps hälsostatus är så pass skör att det inte går att motivera riskerna 

med vaccinering i sig. Därtill är det för undertecknad oklart, även om misstankar finns, 
om hur man räknar dödsfallen kopplat till vaccineringen – dessa gallrar ju ur en andel 
sköra bland de fullvaccinerade genom att de delvis dör inom två veckor och därmed inte 
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räknas till gruppen fullvaccinerades dödsbelastning. Om man får en stroke dagen efter 
vaccinering som man avlider av har man då dött av corona, vaccineringen som skulle 
skydda mot corona eller en ren slump som inte hade med vaccineringen att göra? 

Det är svårt att dra andra slutsatser än att det i det här läget inte medför en självklar 
tillräcklig nytta med vaccinering för att rättfärdiga ett bruk av totalitära metoder som 
förtryck, hot, förnedring och socialt tryck tvinga medarbetare i Uppsala kommun till 

vaccinering. Detsamma gäller även allmänheten. Var och en har möjlighet att överväga 

för- och nackdelar med vaccinering på egen hand och problemen med distribution av 
vaccinering har sedan en tid tillbaka lyckligtvis upphört. 

Man kan förvisso argumentera utifrån fanatiska uppfattningar om det ena och det andra, 
och hetsa mot människors olika val, men det hör inte till ett civiliserat demokratiskt 

samhälle. Civilisationen och/eller demokratin brukar kollapsa om man slår in på den 
vägen – eftersom det rättfärdigar att ta till vilka totalitära metoder som helst i syfte att 

uppnå något närmast religiöst utopiskt ofta omöjligt mål. Det är alltid farligt för ett 
demokratiskt civiliserat samhälle att tappa den förnuftigt avvägda balansen i hantering 

av kriser. 

Fokus bör numera skifta till ett normalläge där man satsar mer krut på effektiv 

behandling av smittsamma sjukdomar som corona fortfarande är, och inom kommunens 
del framförallt söka ännu bättre lösningar för upprätthållandet av god hygien och andra 

allmänna metoder som minskar risken för smittspridning för medarbetare och invånare 

som tar del av kommunens service. Därtill kan kommunen fokusera vidare på att 

uppmuntra eller mer handfast bidra till att skapa goda förutsättningar för god hygien i 
övrigt inom kommunens geografiska ansvarsområde. 

Sist men inte minst finns det studier som understryker allvaret med att äta en undermålig 
kost. Insjuknandet i exempelvis corona minskar dramatiskt om man undviker brist i vissa 

viktiga komponenter i kosten. Där finns mer forskning att göra, men sedan länge är det 
känt att vissa mineraler och vitaminer har en viktig funktion för immunförsvarets 
normala funktion. Kommunen kan bidra till att öka kännedomen om hälsofördelarna 

med en god kost och riktigt näringsintag både bland sina medarbetare samt 

allmänheten. Coronan är inte den sista smittsamma sjukdomen vi kommer att ha att 
göra med, så oavsett om vi tvingas leva med den som ett regelbundet eller ständigt 

närvarande inslag likt förkylning och influensa så har man alltid fördel av ett 
normalfungerande immunförsvar. 

Särskilda yttranden 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Christopher Lagerqvist (M) lämnar ett 
särskilt yttrande: 
Det är positivt att detta förslag läggs fram, något som vi i Moderaterna var först med att 

föreslå. Huvudfokus måste vara att säkra de äldres trygghet i sin kontakt med 
hemtjänsten och att fler som kan vaccinera sig, ska vaccinera sig. 

Linnea Alm (SD) anmäler ett särskilt yttrande med lämnar inte ett innan justeringen. 
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Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande: 
Det är bra att kommunen som arbetsgivare vidtar relevanta åtgärder för att hindra 
smittspridning av Covid-19 till människor i behov av hemtjänst eller som bor på särskilt 

boende. Det är också viktigt att kommunen agerar för att bättre skydda vaccinerade 
medarbetare från möjliga smittspridare bland ovaccinerade medarbetare. För att 
uppmuntra medarbetare som ännu inte vaccinerat sig att göra det ska de erbjudas att 

på arbetstid vaccinera sig. 

Kommunen måste säkerställa att invånare med rätt till hemtjänst och som bor på särskilt 
boende kan kräva att personal som hjälper dem är vaccinerade mot Covid-19. 
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§ 279  

Yttrande över remiss En klimatanpassad 
miljöbalk för samtiden och framtiden (SOU 
2021:21) 

KSN-2021-02003 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till miljödepartementet enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Miljödepartementet har remitterat utredningen En klimatanpassad miljöbalk för 

samtiden och framtiden (SOU 2021:21) till Uppsala kommun för yttrande senast 21 
oktober 2021. 

Utredningen lägger förslag som innebär att alla som tillämpar miljöbalken ska arbeta 
för att minimera klimatförändringarna och ges möjlighet att föregripa lagstiftningens 
obligatoriska krav. Genom att verksamhetsutövare och de som vidtar åtgärder själva 

ska föreslå och genomföra de åtgärder som behövs verkar miljöbalken även i 

förebyggande riktning.  

Utredningen kan läsas i sin helhet här. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 21 september 2021 § 308 

• Tjänsteskrivelse daterad 7 september 2021 

• Bilaga 1, Yttrande över remiss En klimatanpassad miljöbalk för samtiden och 
framtiden (SOU 2021:21)  

• Bilaga 2, miljö- och hälsoskyddsnämndens Yttrande på remiss SOU 2021:21 – 

En klimatanpassad miljöbalk för samtiden och framtiden 

Yrkande 

Hanna Victoria Mörck (V) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

https://www.regeringen.se/497638/contentassets/70d8526708da4425a9996037cee1b1fa/en-klimatanpassad-miljobalk-for-samtiden-och-framtiden-sou-202121
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Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 
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§ 280  

Yttrande över Ät Uppsala län - handlingsplan 
för att bidra till en hållbar och 
konkurrenskraftig livsmedelsproduktion 

KSN-2021-02076 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till Uppsala län enligt ärendets bilaga 3.  

Sammanfattning 

Uppsala kommun har beretts möjlighet att yttra sig över en remiss från Länsstyrelsen i 

Uppsala län gällande Ät Uppsala län-handlingsplan för hållbar och konkurrenskraftig 
livsmedelsproduktion. Handlingsplanen ska utgöra underlag för prioriteringar och vara 

vägledande i arbetet för att bidra till uppfyllandet av målen om livsmedel i den 
regionala utvecklingsstrategin och den nationala livsmedelsstrategin. 

Utgångspunkten i Uppsala kommuns synpunkter rör de frågor i remissen som 

behandlar områden som berör Uppsala kommun och dess invånare. Handlingsplanen 

är relevant för Uppsala kommuns mål för hållbar utveckling, näringslivsutveckling och 

landsbygdsutveckling och Uppsala kommun lämnar synpunkter på de tematiska 
områdena i handlingsplanen utifrån dessa perspektiv.  

Remissen kan läsas i sin helhet i ärendets bilagor 1 och 2. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 21 september 2021 § 309 

• Tjänsteskrivelse daterad 7 september 2021 

• Bilaga 1, Remiss Ät Uppsala län (18094035)  

• Bilaga 2, Remiss av Ät Uppsala län -handlingsplan för hållbar och 
konkurrenskraftig livsmedelsproduktion (5421-2021-2) 

• Bilaga 3, Yttrande över remiss Ät Uppsala län – handlingsplan för att bidra till 

en hållbar och konkurrenskraftig livsmedelsproduktion. 
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Yrkande 

Stefan Hanna (-) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 

Särskilt yttrande 

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande: 
Särskilt viktigt både ur ett civilförsvarsperspektiv samt för att minska på onödiga globala 
transportkostnader. 

  



Sida 22 (52) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2021-10-20 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

    

§ 281  

Yttrande över remiss av Kommuner mot brott 
(SOU 2021:49) 

KSN-2021-02085 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till justitiedepartementet enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Justitiedepartementet har remitterat utredningen Kommuner mot brott (SOU 2021:49) 

till Uppsala kommun för yttrande senast den 2 november 2021.  

Utredningen har bland annat haft i uppdrag att föreslå hur ett lagstadgat kommunalt 

ansvar för det brottsförebyggande arbetet bör utformas. I betänkandet föreslås 

exempelvis att kommunerna ska kartlägga brottsligheten i sina områden och ta ansvar 

för samordning av det brottsförebyggande arbetet. 

Utredningen kan läsas i sin helhet via följande länk till regeringens hemsida. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 5 oktober 2021 § 315 

• Tjänsteskrivelse daterad den 12 september 2021 

• Bilaga 1, förslag till yttrande från kommunstyrelsen 

• Bilaga 2, SOU 2021:49 Kommuner mot brott via länk till regeringens hemsida 

Yrkanden 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar, med 
instämmande från Simon Alm (-): 

att i remissvaret betona vikten av att finansieringsprincipen råder och att statsbidrag 

även bör ges för ges för kameraövervakning,  
att i remissvaret betona vikten av att finansieringsprincipen råder och att statsbidrag 

även bör ges för ordningsvakter. 

Fredrik Ahlstedt (M) och Erik Pelling (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

https://www.regeringen.se/49d3d4/contentassets/4b2d8adb90b2481c8d552e99bfdb060b/kommuner-mot-brott-sou-202149.pdf
https://www.regeringen.se/49d3d4/contentassets/4b2d8adb90b2481c8d552e99bfdb060b/kommuner-mot-brott-sou-202149.pdf
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Stefan Hanna (-) yrkar: 
att i remissvaret arbeta in att ordningsvakterna i offentlig miljö bör övergå i statligt 
finansierade uppdrag, 

att statsbidrag bör ges för kameraövervakning som används både för att förebygga 
brottslighet och för att i bästa fall också kunna bidra till att identifiera och lagföra 
kriminella. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer först Fredrik Ahlstedt (M) med fleras ändringsyrkande mot avslag 
och finner att kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer därefter Stefan Hanna (-) ändringsyrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Reservationer 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Christopher Lagerqvist (M) och Jonas 
Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Fredrik Ahlstedt (M) med 

fleras yrkande med motiveringen: 
I och med att kommunerna behöver ta ett större ansvar för trygghetsskapande åtgärder 
när staten inte kan förse kommunerna med de resurser som behövs är det vår mening att 

staten bör ge stöd till kommunerna för de kostnader som uppkommit i enlighet med 

finansieringsprincipen. 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 

motiveringen: 

Det är en oacceptabel ordning att staten lastar över allt mer kostnader på kommunerna 
för att lokalt försöka upprätthålla lag och ordning. Ansvaret för att upprätthålla lag och 

ordning är ett av statens viktigaste uppgifter och insatser för detta ska finansieras av 

staten. Med fördel ska de ordningsvakter som kommunen idag finansierar istället 
finansieras av staten och organiseras inom Polisens verksamhet. Genom att organisera 
ordningsvakter i det offentliga rummet kan dessa yrkesgrupper till exempel ges 
befogenheter att bötesfälla vid bötesbelagda överträdelser och ordningsvakterna kan 

med fördel ses som framtida potentiella poliselever. 

Det är rimligt att statsbidrag ges för kameraövervakning som önskas av Polisen för att 
både förebygga brottslighet samt för att i bästa fall också kunna användas för att 
identifiera och lagföra kriminella. 

Det är beklagligt att inte en majoritet av kommunstyrelsen biföll mina tilläggsyrkanden 

om att remissvaret arbeta in att ordningsvakterna i offentlig miljö bör övergå i statligt 
finansierade uppdrag samt att statsbidrag bör ges för kameraövervakning som används 
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både för att förebygga brottslighet och för att i bästa fall också kunna bidra till att 
identifiera och lagföra kriminella. 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
motiveringen: 

Moderaterna har i KSAU ett yrkande om att kommuner borde få statsstöd för 

kameraövervakning. Det är ett medskick som kan vara skäligt statsmakten överväger 

eftersom stora delar av den enorma otrygghet som motverkas av bland annat 
övervakningskameror är kopplat till statens misslyckade invandringspolitik, 

integrationspolitik och kriminalpolitik. 
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§ 282  

Yttrande över remiss av stadgar för 
Upplandsstiftelsen 

KSN-2021-02354 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till Upplandsstiftelsen enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Styrelsen i Upplandsstiftelsen har initierat en översyn och förändring i föreningens 

stadgar. I egenskap av medlem i Upplandsstiftelsen bereds Uppsala kommun 

möjlighet att yttra sig om förslaget till reviderade stadgar för Upplandsstiftelsen i 
ärendets bilaga 2. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 12 oktober 2021 § 321 

• Tjänsteskrivelse daterad 2021-10-12 

• Bilaga 1, Uppsala kommuns yttrande över remissversion av reviderade stadgar 
för Upplandsstiftelsen 

• Bilaga 2, förslaget till reviderade stadgar för Upplandsstiftelsen 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma. 
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§ 283  

Yttrande över laglighetsprövning 

KSN-2021-01444 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till förvaltningsrätten i Uppsala, enligt bilaga 1. 

Sammanfattning 

En kommunmedlem har överklagat kommunstyrelsens beslut den7 april 2021 § 69, i 
ärende KSN-2021-00621, om att bland annat permanenta försöket med den mobila 

ordningsvaktsenheten. Som skäl för att beslutet ska upphävas har klaganden anfört att 

beslutet faller utanför den kommunala kompetensen och i vart fall borde beslutet ha 
fattats av kommunfullmäktige. I förslaget till yttrande motsätter sig kommunstyrelsen 
bifall till överklagandet och anför i huvudsak att beslutet faller inom ramen för den 

kommunala kompetensen samt att kommunfullmäktige i budget för 2021 samt förslag 

till budget 2022 tagit ställning till frågan om ordningsvakter i Uppsala kommun genom 

att budgetera medel för verksamheten. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 19 oktober 2021 § 326 

• Tjänsteskrivelse daterad 14 oktober 2021 

• Bilaga 1, Förslag till yttrande över laglighetsprövning 

• Bilaga 2, Överklagande 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 
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§ 284  

Uppföljning per augusti och helårsprognos 
2021 för kommunstyrelsen 

KSN-2021-02634 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna periodbokslut och årsprognos samt uppföljning av 

verksamhetsplan och internkontrollplan per augusti 2021 för 
kommunstyrelsen enligt ärendet, samt 

2. att anmäla helårsprognos för 2021 till kommunfullmäktige. 

Sammanfattning 

Ärendet avser periodbokslut och årsprognos per augusti 2021 för 

kommunstyrelsen. Ärendet innehåller även uppföljning per augusti av status i arbetet 
med kommunstyrelsens uppdrag, nämndmål och indikatorer. Kommunstyrelsen har 
även besvarat en särskild fråga om åtgärder för återgången efter pandemin. Elva 

kontrollmoment i kommunstyrelsens internkontrollplan har följts upp per augusti. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 12 oktober 2021 § 322 

• Tjänsteskrivelse daterad 7 oktober 2021 

• Uppföljning per augusti 2021 för kommunstyrelsen 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma. 

Särskilt yttrande 

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) lämnar ett särskilt yttrande: 

Många miljörelaterade uppdrag är försenade, liksom många andra uppdrag. Mycket går 
att hänföra till pandemin. Förvaltningar har fått ställa om och personalresurser har gått 
till annat än vad de tidigare var tänkta till. När det gäller de miljörelaterade uppdragen 
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så är det dock extra olyckligt. Vi vet att det är bråttom att ställa om samhället. IPCC pekar 
på att det är allvar, och våra ungdomar demonstrerar för att vuxenvärlden ska göra 
något för klimatet och fler och fler arter dör ut runt om i världen. Därför ser vi i 

Vänsterpartiet att kommunen behöver jobba hårdare för att få till lokalt producerad el 
genom solceller på alla tak och genom bättre kablar för överföring av el till kommunen 
för att använda. Även artskyddsåtgärder behöver intensifieras. 

De sociala nämnderna, främst socialnämnden, hade kunnat få tillskjutna medel så fort 

kommunen visste att vi skulle gå med kraftig överskott. Detta då vi tidigt visste att 
pandemin slagit hårt mot barnfamiljer som redan hade det tufft, ungas skolgång och 

psykiska hälsa. 
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§ 285  

Delårsbokslut för Uppsala kommunkoncern 
per augusti 2021 

KSN-2021-02505 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att godkänna uppföljning av ekonomi och verksamhet per augusti samt 

helårsprognos 2021, samt 

2. att lägga bolagsstyrningsrapporterna från Fyrishov AB, Uppsala Kommun 
Sport- och Rekreationsfastigheter AB och Uppsala Kommun 

Förvaltningsfastigheter AB samt informationen om att dessa bolag 

fusionerats in i Uppsala kommun Arenor och Fastigheter AB den 22 
september till handlingarna. 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del 

3. att uppdra till socialnämnden och idrotts- och fritidsnämnden att vidta 

åtgärder för att uppnå ekonomi i balans 2021. 

Sammanfattning 

Ärendet avser ekonomisk uppföljning och helårsprognos för Uppsala kommun per 31 

augusti 2021. Ärendet innehåller även uppföljning av Mål och budgets nio 
inriktningsmål med fokus på kommunfullmäktiges uppdrag med statusrapportering 

och bedömning av måluppfyllnad för inriktningsmålen.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 19 oktober 2021 § 327 

• Tjänsteskrivelse daterad 14 oktober 2021 

• Uppföljning av ekonomi och verksamhet per mars/april och helårsprognos 

2021  

• Bilaga 1 Uppföljning uppdrag och indikatorer och nationella nyckeltal för 

Agenda 2030 

• Bilaga 2 Verksamhet i förvaltningsform - nämnder och verksamhet i 

bolagsform 
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• Bilaga 3 Kommunstyrelsens uppdrag till nämnder och styrelser  

• Bilaga 4 Förändring av beslutade styrdokument 

• Bilaga 5 Bolagsstyrningsrapport januari till augusti 2021 för Uppsala Kommun 

Förvaltningsfastigheter AB 

• Bilaga 6 Bolagsstyrningsrapport januari till augusti 2021 för Fyrishov AB  

• Bilaga 7 Bolagsstyrningsrapport januari till augusti 2021 för Uppsala Kommun 

Sport- och Rekreationsfastigheter AB 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 

Särskilda yttranden 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Christopher Lagerqvist (M) lämnar ett 

särskilt yttrande: 

I delårsbokslutet visar kommunen på ett kraftigt överskott. Samtidigt som det är positivt, 

oroar det att åtgärder ändå inte kommit på plats. Vi ser stora problem med den utbredda 

otryggheten, där mer än var tredje kvinna känner sig otrygg över att vistas i sitt eget 
bostadsområde nattetid. Vid det senaste sammanträdet med kommunfullmäktige 
deklarerade kommunstyrelsens ordförande att flertalet övervakningskameror 

fortfarande inte är uppsatta. Ordningsvakterna är för få och täcker alltför få områden i 

kommunen. Att få fler trygghetsåtgärder på plats måste prioriteras för att allt annat i 

kommunen ska fungera. 
Under pandemin drabbades näringslivet hårt. Restriktioner var tuffa, men nödvändiga. 
Företagen var flexibla i att ställa om sin verksamhet. Politiken borde vara lika flexibel för 

att stötta näringslivet.  2021 rasade Uppsala kommun ytterligare i Svenskt Näringslivs 

ranking över det lokala företagsklimatet. Moderaterna har vid flertalet tillfällen föreslagit 

efterskänkning av avgifter för tillsyn och kontroll, samt borttagande av 
parkeringsavgifter i centrum. De sänkta parkeringsavgifterna i centrum har varit 

efterfrågade av näringslivet och det hade varit önskvärt om kommunen mött den 

efterfrågan. 
Låneskulden i kommunen är fortsatt hög och väntas öka kraftigt under den kommande 

10-årsperioden. Givet det goda resultat kommunkoncernen nu uppvisar hade 
Moderaterna prioriterat en amortering på kommunens lån. För en kontinuerligt stark 

balansräkning och för att uppmuntra företagsamhet vill Moderaterna prioritera fortsatta 
försäljningar av kommunala lokaler och verksamheter. Sådant som andra aktörer kan 
göra bättre ska kommunen varken äga eller vara huvudansvarig för. 

Uppsalas framtida tillväxt är beroende av sänkt skatt för att vara en attraktiv plats i 
relation till andra kommuner i Mälardalsregionen. Kommunens goda resultat visar att en 

återställning av den Socialdemokratiska skattehöjningen är möjlig. 
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Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) lämnar ett särskilt yttrande: 
IFN har underskott som är hänfört till pandemin och att färre bokar lokaler. Det är för 
nämnden svårt att ändra på det förhållandet. UBN har överskott på grund av pandemin 

då de bokat färre lokaler från IFN. Denna pandemieffekt borde inte ligga IFN till last. 
Kommunen måste vara snabbfotade se till att prognostiserade överskott kommer 
välfärden och klimatkampen till del. Kommunen ska inte under en rådande pandemi och 

klimatkris prioritera högre överskott än vad som budgeterats. 

Linnea Alm (SD) lämnar ett särskilt yttrande: 

SD hänvisar till vårt budgetförslag från förra året där vi prioriterade välfärdens kärna och 
sänkt skatt. 

Jonas Segersam (KD) lämnar ett särskilt yttrande: 

Delårsbokslutet illustrerar väl möjligheten för den skattesänkning på 30 öre som 
Kristdemokraterna föreslog för 2021. Det är nu dags för Uppsala att få ett nytt, borgerligt 
styre, som kan låta de stora vinsterna i kommunkoncernen få återbäras till 

skattebetalarna. Samtidigt behöver vi hålla i kostnadsökningarna på olika områden så 
att vi har en grund för kommande investeringar – att många nämnder har överskott har 

sin grund i de återkommande historiskt stora uppräkningarna till varje nämnd. 
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§ 286  

Mål och budget 2022–2024 samt fastställande 
av skattesats för 2022 

KSN-2020-03215 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att fastställa finansiella mål för planperioden i enlighet med 

föredragningen, 
2. att fastställa utdebiteringen av kommunalinkomstskatt för år 2022 

till 21:14 kronor per skattekrona, 
3. att fastställa resultaträkning för 2022 samt för resterande planperiod 

enligt handlingens bilaga 1, 

4. att anta inriktningsmål och uppdrag enligt handlingens kapitel Mål och 

uppdrag för nämnder och bolagsstyrelser, 
5. att anta ägardirektiv/ägaridé, resultatkrav och investeringsnivåer för 

Uppsala Stadshus AB och dotterbolagen i stadshuskoncernen enligt 

handlingens kapitel Ägardirektiv, resultatkrav och investeringsnivåer 
för Uppsala Stadshus AB och dotterbolagen i Stadshuskoncernen, 

6. att fastställa nämndernas planerade fördelning mellan verksamhet 
utförd i egenregi och externa utförare inom ansvarsområdet enligt 

handlingens kapitel Kontroll och uppföljning av kommunalt 

finansierad verksamhet, 

7. att fastställa internräntan för 2022 till 1,0 procent, 
8. att fastställ kommunbidrag per nämnd och verksamhetsområde för 

2022 samt för resterande planperiod enligt handlingens bilaga 3, 

9. att fastställa budget och flerårsplan för de gemensamma nämnderna 
räddningsnämnd respektive överförmyndarnämnd enligt handlingens 

bilaga 4 och bilaga 5, 
10. att anta investeringsbudget för 2022 samt för resterande planperiod 

enligt handlingens bilaga 10, 
11. att anta indikatorer och nyckeltal för kommunens 

verksamhetsområden enligt handlingens bilaga 12, 

12. att fastställa uppföljningsplan enligt handlingens bilaga 13, 

13. att fastställa gatu- och sam hälsomiljönämndens taxor och avgifter 

enligt bilaga 2, samt att taxa för elladdning av fordon på allmän plats 
börjar gälla den 10 november 2021,  
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14. att fastställa idrotts- och fritidsnämndens taxor och avgifter enligt 
bilaga 2,  

15. att fastställa kommunstyrelsens taxor och avgifter enligt bilaga 2, 

16. att fastställa kulturnämndens taxor och avgifter enligt bilaga 2, 
17. att fastställa miljö- och hälsoskyddsnämndens taxor och avgifter enligt 

bilaga 2, 

18. att fastställa plan- och byggnadsnämndens taxor och avgifter enligt 

bilaga 2, 
19. att fastställa räddningsnämndens taxor och avgifter enligt bilaga 2, 

20. att fastställa socialnämndens taxor och avgifter enligt bilaga 2, 
21. att fastställa utbildningsnämndens taxor och avgifter enligt bilaga 2, 

22. att fastställa äldrenämndens och omsorgsnämndens taxor och 
avgifter enligt bilaga 2, 

23. att fastställa överförmyndarnämndens taxor och avgifter enligt bilaga 
2, 

24. att fastställa Bostadsförmedlingens taxor och avgifter enligt bilaga 2, 

samt 

25. att fastställa Uppsala Vatten och Avfall AB:s taxor och avgifter enligt 
bilaga 2, samt att taxa för den allmänna vatten- och 

avloppsanläggningen i Uppsala kommun börjar gälla från och med 

den 1 april 2022. 

Kommunstyrelsen konstaterar att kommunfullmäktiges presidium föreslår 

kommunfullmäktige besluta 

26. att under kommunstyrelsen för år 2022 budgetera 7 203 tusen 
kronor till kommunrevisionen.  

Kommunstyrelsen beslutar för egen del 

27. att fastställa kommunstyrelsens avgifter enligt bilaga 2, 
28. att uppdra till samtliga nämnder att utarbeta en verksamhetsplan och budget 

för 2022–2024, med utgångspunkt i de inriktningsmål, uppdrag och indikatorer 
som finns angivna i Mål och budget 2022, med plan för 2023–2024, och senast 

den 31 december 2021 återrapportera verksamhetsplanen till 

kommunstyrelsen, samt 
29. att uppdra till berörda nämnder att senast i samband med beslut om 

verksamhetsplan för 2022–2024, fastställa ersättningsnivåer att gälla för 2022. 

Sammanfattning 

I den gemensamma beredningen av Mål och budget 2022 med plan för 2023–2024 har 
samtliga nämnder och bolagsstyrelser kvalitetssäkrat innehållet i handlingen inom 
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ramen för av kommunstyrelsen beslutat planeringsdirektiv för 2021 års mål- och 
budgetprocess. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 19 oktober 2021 § 328 

• Tjänsteskrivelse daterad 19 oktober 2021 

• Bilaga 1, Mål och budget 2022 med plan för 2023–2024 

• Bilaga 2, Taxor och avgifter 2022 

Yrkanden 

Erik Pelling (S) och Mohamad Hassan (L) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Fredrik Ahlstedt (M) yrkar: 
(1) att anta Moderaternas förslag till Mål och budget 2022 med plan för 2023 och 2024, 

(2) att fastställa utdebiteringen av kommunal inkomstskatt för år 2022 till 20:99 kronor 
per skattekrona. 

Stefan Hanna (-) yrkar avslag till arbetsutskottets förslag och bifall till eget 
budgetförslag. 

Jonas Segersam (KD) yrkar: 
(1) att anta Kristdemokraternas förslag till Mål och Budget 2022 med plan för 2023 och 

2024, 

(2) att fastställa utdebiteringen av kommunal inkomstskatt för år 2022 till 20:64 kronor 

per skattekrona. 

Tobias Smedberg (V) yrkar: 
(1) att Vänsterpartiets bilagda förslag till mål och budget bifalls och att frågan om 

avgifter återremitteras i syfte att återkomma med förslag till nedjusterade avgifter för 
hjälpmedel för äldre. 

(2) att den kommunala skattesatsen bestäms till 21,14 kronor. 

Linnea Alm (SD) yrkar: 

(1) att anta Sverigedemokraternas förslag till Mål och Budget 2022 med plan för 2023 och 
2024, 
(2) att fastställa utdebiteringen av kommunal inkomstskatt för år 2022 till 20:84 kronor 

per skattekrona. 

Beslutsgång 

Skattesats: Ksau 21:14 mot FA 20:99, KD 20:64, LA 20:84, JP 21:04 – KSAU 
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Ordförande bryter ut förslagen till skattesats för år 2022 från de olika budgetförslagen 
och ställer första dessa mot varandra för att sedan ställa budgetförslagen i övrigt mot 
varandra. 

Ordförande finner att arbetsutskotts förslag till skattesats, 21:14 kronor per 

skattekrona, är huvudförslag och frågar bland övriga för att utse motförslag. 

Ordförande ställer Fredrik Ahlstedts (M) yrkande (2) om skattesats 20:99 kronor per 

skattekrona mot Linnea Alms (SD) yrkande (2) om skattesats 20:84 kronor per 
skattekrona mot Jonas Segersams (KD) yrkande (2) om skattesats 20:64 kronor per 
skattekrona och finner att Fredrik Ahlstedts (M) yrkande (2) ska utgöra motförslag. 

Ordförande ställer därefter arbetsutskotts förslag till skattesats (2) mot Fredrik 
Ahlstedts (M) yrkande (2) och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets 

förslag. 

Ordförande ställer därefter Therse Rhanns (-) budgetmotion mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen avslår densamma. 

Ordförande ställer därefter Lovisa Johansson (FI) och Stina Janssons (FI) 
budgetmotion mot avslag och finner att kommunstyrelsen avslår densamma. 

Ordförande ställer därefter Jonas Petersson (C) med fleras budgetmotion mot avslag 
och finner att kommunstyrelsen avslår densamma. 

Ordförande ställer därefter Stefan Hannas (-) budgetförslag mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer därefter Jonas Segersams (KD) budgetförslag mot avslag och finner 
att kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer därefter Linnea (SD) budgetförslag mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer därefter Tobias Smedbergs (V) budgetförslag mot avslag och finner 

att kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer därefter Fredrik Ahlstedt (M) budgetförslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer slutligen arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Reservationer 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Christopher Lagerqvist (M) reserverar sig 

mot beslutet till förmån för Fredrik Ahlstedt (M) yrkanden. 
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Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för Tobias Smedbergs (V) yrkanden. 

Linnea Alm (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
motiveringen: 

Sverigedemokraterna presenterar fyra fokusområden i årets budget. Dessa områden är: 

Trygghet, äldreomsorg, landsbygd och skola/barnomsorg. Vi presenterar också ett stabilt 

resultatmål om 2,2 procent och sänkt skatt om 30 öre. 
På trygghetsområdet satsar vi återigen extra på trygghetsåtgärder i form av 

ordningsvakter, kameraövervakning. Vi satsar också på utökad trygghet på förskolor, 
skolor och gymnasieskola med särskilt riktade medel. Satsningarna är uppdelade under 
kommunstyrelsen och utbildningsnämnden. Uppsala kommun behöver i sammanhanget 
också verka för hårdare straff på nationell nivå och slopade straffrabatter. 

Våra äldre förtjänar en värdig ålderdom. Både i sina hem och på boenden. De förtjänar 

att mötas av kompetent personal som kan språket och bemöter dem värdigt. Likaså ska 
maten vara aptitlig och näringsrik. Vi satsar särskilt på personalsatsningar i årets budget 
där vårdpersonal får 1000 kr i lönehöjning. Vi har också riktade språkinsatser med både 

språkutveckling och språkkrav innan anställning. 

Uppsala är Sveriges största landsbygdskommun. Resursfördelningen är däremot djupt 
orättvis där landsbygdsbor blir kraftigt missgynnade. Det handlar dels om en ovilja att 

överhuvudtaget låta folk bygga på landsbygden där man har en negativ inställning till 
byggnation som inte omfattar Sydöstra Uppsala. Vi vill göra det lätt att bygga på 
landsbygden och satsar medel på bland annat förbättrad handläggningstid och 

minskade bygglovsavgifter. Därutöver har vi en historiskt stor satsning på landsbygden. 
Vi riktar hela 20 miljoner inom ramen för idrotts-och fritidsnämnden, 10 miljoner genom 

kulturnämnden. Styrets medborgarbudget på 1,5 miljon är ett skämt. Det genererar 25- 
30 kr/invånare. Vi satsar i stället 15 miljoner. Det är en medborgarbudget värd namnet. 

För att hela Uppsala ska leva. 
Skolans viktigaste uppdrag är att förmedla kunskap. Därför satsar vi särskilt på höjd 

skolpeng om 120 miljoner. För att tillgodose sig kunskap behövs trygga miljöer. Vi har 
trygghetsåtgärder för 7 miljoner. Vi satsar också extra medel på resursskolor, dit elever 

som stör undervisningen för andra elever kan flyttas. På så sätt får båda elevgrupper en 

anpassad skolgång och ges bättre förutsättningar. 
Slutligen satsar vi precis som tidigare år mindre på politik, kultur, 
kommunikationsenheten samt invandringsrelaterade kostnader. Politiker måste våga 
peka på vad som ska satsas på, men också vad som ska besparas på. Det viktigaste för 

oss är att kommunen ges medel att bedriva sin kärnverksamhet – och det återspeglas i 
vår budget. 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 

motiveringen: 

Kristdemokraterna hade ett eget förslag till mål och budget med en föreslagen skattesats 
om 20:64 kronor per skattekrona, och eftersom den inte antogs reserverar vi oss. 
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Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
motiveringen: 
Styrets föreslagna budget är generationsorättvis och utsätter kommunens invånare för 

ännu högre ränterisker än vad de redan är. Kommunens överskott måste ligga på minst 
4% årligen för att mer hållbart finansiera omfattande investerings och stora 
underhållsbehov. Styrets Mål & budget för 2022 med plan för 2023 och 2024 är inte 

generationsrättvis. 

Styrets föreslagna budget skär inte tillräckligt i dagens byråkratiska överbyggnad som 
både i sig kostar oansvarigt mycket parallellt med att de driver ej prioriterad byråkrati 

inom kommunens kärnverksamheter. Ansvar och befogenheter måste delegeras till 
respektive nämnd en betydligt mer omfattande tillitsstyrning måste tillämpas.  

Under ärendet yrkade jag bifall till mina yrkanden kopplat till min motion om Mål & 
budget för 2022 med plan för 2023 och 2024. Jag yrkade: 

Att kommunfullmäktige fastställer utdebiteringen av kommunal skattesats för år 2022 till 
21,14 procent, samt 

Att kommunfullmäktige fastställer en tydlig ambition om att fastställa en utdebitering av 

kommunal skattesats för år 2024 till 20,90 procent, samt 

Att kommunfullmäktige bifaller Stefan Hannas förslag till Mål och Budget 2022 med plan 
för 2023-2024 enligt motionens bilaga 1. 

Att kommunfullmäktige bifaller Stefan Hannas förslag till inriktningsmål, övergripande 

uppdrag samt ägardirektiv till bolag enligt motionens bilaga 2. 

Särskilt yttrande 

Simon Alm (-) lämnar ett särskilt yttrande: 

Rubricerade punkter avhandlar olika budgetförslag för kommunen. Undertecknad 
stödjer Sverigedemokraternas förslag. 
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§ 287  

Svar på budgetmotion 2022 från Jonas 
Petersson (C) med flera 

KSN-2021-02800 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå budgetmotion 2022 från Jonas Petersson (C) med flera. 

Sammanfattning 

Inför beslut om Mål och budget 2022 med plan för 2023-2024 har de partier och 

partilösa ledamöter i kommunfullmäktige som saknar representation i 

kommunstyrelsen beretts möjlighet att inkomma med budgetmotioner för beredning 
av kommunstyrelsen.  

Jonas Petersson (C) med flera har inkommit med en budgetmotion som väcktes i 

kommunfullmäktige den 11 oktober 2021 där motionärerna föreslår: 

• att fastställa finansiella mål för planperioden i enlighet med Centerpartiets 

förslag till mål och budget för 2022 med ekonomisk plan för 2023-2024, 

• att fastställa utdebiteringen av kommunal inkomstskatt för år 2022 till 21:04 

kronor per skattekrona, 

• att fastställa resultaträkning för 2022 samt för resterande planperiod i enlighet 

med Centerpartiets förslag till mål och budget för 2022 med ekonomisk plan 
för 2023-2024, 

• att anta inriktningsmål, uppdrag och indikatorer i enlighet med kapitlet 
Inriktningsmål och uppdrag i Centerpartiets förslag till mål och budget för 2022 

med ekonomisk plan för 2023-2024, 

• att anta ägardirektiv, resultatkrav och investeringsnivåer för Uppsala Stadshus 
AB och dotterbolagen i Stadshuskoncernen i enlighet med kapitlet 
Ägardirektiv, resultatkrav och investeringsnivåer för Uppsala Stadshus AB och 

dotterbolagen i Stadshuskoncernen i Centerpartiets förslag till mål och budget 
för 2022 med ekonomisk plan för 2023-2024, 

• att bifalla liggande förslag till internränta för 2022, 

• att fastställa kommunbidrag per nämnd och verksamhetsområde för 2022 
samt för resterande planperiod i enlighet med Centerpartiets förslag till mål 

och budget för 2022 med ekonomisk plan för 2023-2024, 
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• att bifalla liggande förslag till budget och flerårsplan för de 
kommungemensamma nämnderna räddningsnämnden respektive 

överförmyndarnämnden, 

• att anta investeringsbudget för 2022 samt för resterande planperiod enligt 
investeringsbudgeten i Centerpartiets förslag till mål och budget för 2022 med 
ekonomisk plan för 2023-2024 

• att bifalla liggande förslag till budget för kommunrevisionen. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 19 oktober 2021 § 329 

• Tjänsteskrivelse daterad 13 oktober 2021 

• Bilaga 1, Budgetmotion 2022 från Jonas Petersson (C) med flera 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma. 

Särskilt yttrande 

Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yttrande: 
Centerpartiet vill med sitt förslag till ”Mål och budget 2022, med plan för 2023 – 2024” 

fokusera på fyra områden. 
Uppsala kommuns arbetet med miljö och klimatfrågorna komma upp på banan på det 

praktiska planet. Många fina priser och utmärkelser pryder kommunen tack vara fina 

visioner, nu måste dessa praktiskt omsättas och ha en tydlig ledning. 

Trygghetsfrågan handlar om att medborgarna måste våga gå ut på gator och torg men 

handlar också om att alla måste få gå ut, älska den man vill och välja livsstil själv. Därför 
har Centerpartiet med en stor satsning för att motverka hedersrelaterat våld och förtryck. 
Företagarnas villkor i Uppsala måste bli bättre. En väg in för att förenkla kontakten. 
Kommunens medarbetare och politiker måste utbildas så de vet hur de ska förstå 

företagarna och hur kommunen och företagen tillsammans kan växa. Detta vinner alla 

på, företag ger invånarna arbete så de kan betala skatt som välfärdens kärnverksamhet 
behöver. 
Allt till alla får andra partier lova. Centerpartiet vill i sin budget fokusera på samhällets 

kärnverksamhet, skola, vård och omsorg. 
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§ 288  

Svar på budgetmotion 2022 från Lovisa 
Johansson (FI) och Stina Jansson (FI) 

KSN-2021-02801 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå budgetmotion 2022 från Lovisa Johansson (FI) och Stina Jansson (FI). 

Sammanfattning 

Inför beslut om Mål och budget 2022 med plan för 2023-2024 har de partier och 

partilösa ledamöter i kommunfullmäktige som saknar representation i 

kommunstyrelsen beretts möjlighet att inkomma med budgetmotioner för beredning 
av kommunstyrelsen.  

Lovisa Johansson (FI) och Stina Jansson (FI) har inkommit med en budgetmotion som 

väcktes i kommunfullmäktige den 11 oktober 2021 där motionärerna föreslår: 

• att kommunfullmäktige fastställer utdebiteringen av kommunal inkomstskatt 

för år 2022 till 21,20 kronor per skattekrona, samt 

• att kommunfullmäktige bifaller Feministiskt Initiativ till Mål och Budget 2022 

med plan för 2023-2024 enligt motionens bilaga 1. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottet förslag 19 oktober 2021 § 330 

• Tjänsteskrivelse daterad den 13 oktober 2021 

• Bilaga 1, Budgetmotion från Lovisa Johansson (FI) och Stina Jansson (FI) 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma. 
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§ 289  

Svar på budgetmotion 2022 från Therese 
Rhann (-) 

KSN-2021-02802 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå budgetmotion 2022 från Therese Rhann (-). 

Sammanfattning 

Inför beslut om Mål och budget 2022 med plan för 2023-2024 har de partier och 

partilösa ledamöter i kommunfullmäktige som saknar representation i 

kommunstyrelsen beretts möjlighet att inkomma med budgetmotioner för beredning 
av kommunstyrelsen.  

Therese Rhann (-) har inkommit med en budgetmotion som väcktes i 

kommunfullmäktige den 11 oktober 2021 där motionären bland annat föreslår 
bibehållen skattesats och inga effektiviseringar.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 19 oktober 2021 § 331 

• Tjänsteskrivelse daterad 13 oktober 2021 

• Bilaga 1, Budgetmotion 2022 från Therese Rhann (-) 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 
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§ 290  

Svar på motion om lättnader för hyresgäster 
med anledning av coronaviruset från Lovisa 
Johansson (FI) med flera 

KSN-2020-02119 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Sammanfattning 

Lovisa Johansson (FI), Stina Jansson (FI), och Charlie Strängberg (FI) föreslår i en 

motion väckt 25 maj  

• att hyresgäster i Uppsala kommuns bostadsbolag erbjuds nedsatt eller 

uppskov på hyresinbetalning för hyresgäster med minskade inkomster på 
grund av den uppkomna ekonomiska krisen, samt 

• att kommunens bostadsbolag uppmuntrar hyresgästers initiativ att solidariskt 
hjälpa varandra. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 5 oktober 2021 § 316 

• Tjänsteskrivelse daterad 21 september 2021 

• Bilaga, Motion om lättnader för hyresgäster med anledning av coronaviruset 

Lovisa Johansson (FI) med flera 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma. 

Särskilt yttrande 

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) lämnar ett särskilt yttrande: 

Vänsterpartiet tog i krisledningsnämnden våren 2020 upp ett snarlikt förslag som 
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motionen föreslår men vann tyvärr inte övriga partiers intresse. Det är dock 
anmärkningsvärt dåligt hanterat av minoritetsstyret att det ska behöva ta ett och ett 
halvt år att hantera en motion som i sin rubrik tydligt indikerar brådska med anledning 

av koppling till Corona. Dessutom i en fråga där styret redan våren 2020 tydligt visade sin 
ovilja att gå motionens innehåll till mötes. 
Om motionen kommit upp för beslut under den tid när coronapandemin starkt 

påverkade samhälle och hyresgäster, så hade Vänsterpartiet troligen yrkat bifall till 

motionen.  Om hyresnedsättning eller anstånd hade bedömts vara en viktig åtgärd under 
pandemin så hade förslaget ha varit tvunget att hanteras på annat sätt än som nu skett. 
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§ 291  

Svar på initiativ om mycket känsliga 
uppsägningar av hyresavtal från Stefan Hanna 
(-) 

KSN-2021-02302 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avslå initiativet. 

Sammanfattning 

Stefan Hanna (-) har i initiativärende väckt i kommunstyrelsen den 25 augusti 2021, 

§ 245, yrkat  

• att kommunstyrelsen fattar beslut om att mycket känsliga uppsägningsbeslut 

undantagsvis får avgöras av kommunstyrelsens arbetsutskott, samt  

• kommunstyrelsens delegationsordning uppdateras i enlighet med beslutet. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad den 10 oktober 2021 

• Bilaga 1, Initiativärende om hantering av mycket känsliga uppsägningar av 

hyresavtal av Stefan Hanna (-) 

Yrkanden 

Stefan Hanna (-) yrkar bifall till initiativet. 

Linnea Alm (SD) yrkar: 
att återremittera initiativärendet för att återkomma med förslag på reviderad 

delegationsordning för att uppnå det ärendet åsyftar. 

Ulrik Wärnsberg (S) och Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till föreliggande förslag. 
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Beslutsgång 

Ordförande ställer först återremissyrkande mot ärendets avgörande idag och finner att 
ärendet ska avgöras idag 

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Reservationer 

Linnea Alm (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 

motiveringen: 
Ärendet grundar sig på ett tidigare beslut i KS, där KS ska ta beslut vissa känsliga 

ärenden, i stället för handläggare. Bra beslut. Vissa sammanhang har man velat ta beslut 
i KSAU i stället, vilket man naturligtvis borde kunna göra. 

Det är viktigt att delegationsordningen runt detta är korrekt. 
I svaret framgår det dock att man inte kan ändra i delegationsordning utan att 

specificera vad det är man ska ändra. Det står ”Det bedöms inte möjligt att på ett tydligt 

sätt identifiera när ärendetypen beslut om uppsägning av hyresavtal ska fattas av en 
tjänsteperson som delegat respektive kommunstyrelsens arbetsutskott som delegat, 

även om det vore önskvärt mot bakgrund av uppsägningsärendenas känsliga karaktär.” 
Mot bakgrund av det hade SD ett återremissyrkande för att ta fram förslag på reviderad 
delegationsordning. 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
motiveringen: 
Det är viktigt att delegationsordningar genom beslut uppdateras innan beslut delegeras 

till en beslutsförsamling som formellt saknar befogenheter att annars fatta ett relevant 

beslut. Följande framgår av svaret till initiativärendet: ”Det bedöms inte möjligt att på ett 

tydligt sätt identifiera när ärendetypen beslut om uppsägning av hyresavtal ska fattas av 

en tjänsteperson som delegat respektive kommunstyrelsens arbetsutskott som delegat, 

även om det vore önskvärt mot bakgrund av uppsägningsärendenas känsliga karaktär”. 
Jag anser att det är en oacceptabel ordning och att delegationsordningen visst kan 
klargöra att huvudprincipen är att det är kommunstyrelsens arbetsutskott som får fatta 
beslut om en tjänsteperson av särskilda skäl inte anser att hen kan fatta beslutet i ett 

enskilt avhysningsärende. 

Särskilt yttrande 

Simon Alm (-) lämnar ett särskilt yttrande: 
I brist på bra svar från arbetsutskottet på initiativet bör det bifallas då ordnade former för 

hantering av hotfulla individärenden behöver tillämpas. 

  



Sida 46 (52) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2021-10-20 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

    

§ 292  

Svar på initiativ om tystnadskultur inom 
kommunens organisation som hämmar 
arbetet mot kriminella och omfattande 
ordningsstörningar på våra skolor från Stefan 
Hanna (-) 

KSN-2021-02303 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att besvara initiativet. 

Sammanfattning 

Stefan Hanna (-) har i initiativärende väckt i kommunstyrelsen 25 augusti 2021 
föreslagit kommunstyrelsen: 

• Att uppdra till kommunledningskontoret att redogöra för kontorets egen 
bedömning av omfattning av tystnadskultur inom kommunens organisation. 

• Att uppdra till kommunledningskontoret att inhämta bedömning från i 
synnerhet Socialförvaltningen och Utbildningsförvaltningen gällande deras 

bedömning av omfattning av tystnadskultur. 

• Att Kommunstyrelsen bjuder in Brottsförebyggande rådet, BRÅ, för att få en 

dragning om deras mätningar rörande utvecklingen av övergrepp och 
brottslighet kopplat till verksamheter inom Socialförvaltning och 

skolverksamheter. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 5 oktober 2021 

• Initiativ om tystnadskultur inom kommunens organisation som hämmar 

arbetet mot kriminella och omfattande ordningsstörningar i våra skolor från 
Stefan Hanna (-) 
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Yrkanden 

Stefan Hanna (-) och Linnea Alm (SD) yrkar bifall till initiativet. 

Hanna Victoria Mörck (V) yrkar, med instämmande från Linnea Alm (SD): 
(1) att meningen ”Sammantaget är bedömningen att det tack vare insatser beskrivna 

ovan inte finns någon utbredd tystnadskultur inom organisationen” stryks från svaret, 

samt 

(2) att initiativet anses vara besvarat. 

Erik Pelling (S) yrkar bifall till Hanna Victoria Mörcks (V) andra yrkande (2). 

Beslutsgång 

Ordförande ställer först Hanna Victoria Mörcks (V) yrkande om att besvara initiativet (2) 

mot föreliggande förslag om avslag och mot Stefan Hanna (-) med fleras yrkanden om 
bifall och finner att kommunstyrelsen bifaller Hanna Victoria Mörcks (V) yrkande (2). 

Ordförande ställer därefter Hanna Victoria Mörcks (V) ändringsyrkande (1) mot avslag 
och finner att kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Reservationer 

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för Hanna Victoria Mörcks (V) yrkande med motiveringen: 
Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet om att inte stryka texten ”Sammantaget är 

bedömningen att det tack vare insatser beskrivna ovan inte finns någon utbredd 

tystnadskultur inom organisationen” ur föredragningen. Meningen kan läsas som att det 

kan finnas tystnadskultur men att den inte är utbredd. Meningen kan även läsas som att 

det är klarlagt att det inte finns någon tystnadskultur alls. Det är olyckligt. En 
tystnadskultur är hemlig till sin karaktär och vi måste alltid vara beredda på att det finns 

och ständigt agera för att minimera risken för tystnadskultur. En del i det arbetet är det 

som är beskrivet i föredragningen i övrigt i ärendet. 

Linnea Alm (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för egna yrkanden med 

motiveringen: 
Initiativärendet berör ett viktigt ämne, där Stefan Hanna exemplifierar med Göteborg och 
den utbredda tystnadskulturen där. Det påstås att det inte skulle finnas någon utbredd 

tystnadskultur i Uppsala. De bevis som läggs fram för det är att man jobbar med 
tystnadskultur på olika sätt. Bara för att man jobbar med en sak betyder ju inte att det 

inte finns problem. Man jobbar ju trots att med det av en anledning, sannolikt för att det 

finns problem. Vi hade önskat att man jobbat mer med frågan och yrkade därför bifall till 

ärendet. 
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Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande: 
Det är viktigt att ta problemen med en omfattande och växande tysthetskultur inom 
Uppsala kommun på stort allvar. Det är en oacceptabel ordning att kommunens 

personal inom till exempel socialtjänsten och skolan på grund av externt tryck låter 
trycket påverka dem att fatta beslut, eller avstå ifrån att visselblåsa, på grund av rädsla 
för repressalier. Det är också en oacceptabel ordning att många av kommunens 

medarbetare uttrycker rädsla för att lyfta brister inom verksamheter på grund av rädsla 

för repressalier. Det är också oacceptabelt att flera företagare gett uttryck för att de 
undviker att ge kommunen konstruktiv kritik på grund av rädsla för repressalier. 

Tysthetskulturers framväxt måste målmedvetet bekämpas för att undvika korruption och 
för att den hindrar kommunen från att arbeta med ett konstruktivt förbättringsarbete. 

Svaret på initiativärendet kan inte tolkas på annat sätt än att styret för Uppsala kommun 
inte tar riskerna med en växande tysthetskultur på största allvar. 

Särskilt yttrande 

Simon Alm (-) lämnar ett särskilt yttrande: 

Initiativet belyser något otäckt som bland annat förekommit i Storbritannien under 

decenniers tid, men som på senare tid också bland annat förekommit i Göteborg. 
Uppsala kommun har fått allt större sociala problem i takt med att demografin har 

förändrats och det är därför lämpligt att söka svar på, och minska risken för, en sådan 

problematik i Uppsala kommun. 

En tystnadskultur är extremt allvarligt eftersom det sätter lagstiftning och 
myndighetsfunktioner ur spel till förmån för kriminella miljöers krav, vilket skulle skapa 
ytterligare anarki tyranniska problem i samhället. Kriminalitet hyllar i statsradion genom 

att köpa in musik från kriminella nätverk som också handlar om att annonsera ut och 
förhärliga den kriminella livsstilen. Polismyndigheten och andra myndigheter hinner inte 

med att hantera de kriminella grupperingarnas framfart för att se till att den livsstilen 

inte går att upprätthålla. Resultatet blir lagar och regler för vanligt folk, men inga regler 

eller lagar alls för de som i stället är med i kriminella nätverk. En tysthetskultur är det 

sista som behövs för att kunna komma till rätta med de problem vi redan har att lösa. 
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§ 293  

Delegationsbeslut 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckning över delegationsbeslut för perioden 16 september till och 

med 14 oktober 2021 till protokollet. 
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§ 294 

Anmälningsärenden 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att med godkännande lägga förteckning över anmälningsärenden perioden 16 

september till och med 14 oktober 2021 till protokollet. 
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§ 295 

Valärenden 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att entlediga Lars Björndahl (C) från uppdraget som ledamot i 

upphandlingsrådet, samt 

2. att bordlägga fyllnadsvalet av ledamot i upphandlingsrådet. 
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§ 296 

Informationsärenden 
 

Återkoppling av mark- och miljödomstolen dom i PFAS-målet 

Föredragande: Lena Grapp, stadsjurist. 

Uppsalapaketet 

Föredragande: Gabriella Burel, projektledare. Camilla Hanke Sönnerqvist, strategisk 

samhällsplanerare. Mario Rivera, strategisk samhällsplanerare.  

 


